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planeras   till   lördagen   den   27   juni   med   början   kl   12.00.    Chefen   fär
Sveriges   Järnvägsmusåum   i   Gävle   Lars-Olcw   Kai.lsson   medverkar   och   i   övrigt
biir   ciet   tipspromenad   med   järnvägsfrågor,    åkning   med   vår   normalspåriga

dragdressin,   rälsspikning   och   visning   av   vår   video   samt   kaf f eservering   i
Fryksta    stationshus.                  H]ÄRTLIGT    VÄLKOMNA!
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F-F3YKSTAD     CLARA     ELFS

JEF"VÄGS    SÄLLSKAP

0rdförande   Roland   Falck
Skogsvägen   7
665   00      KIL    tel    0554/13112

Sekreterare   Olle   Hyensjö
Lillmossevägen   7

TYSKA     SCHAkTi-'hsTAFiE     LE3JE AFi3ETET     VID
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:   I   ett   brev   till   greve   von   Rosen,   date-
=   rat   23   maj    1849,    skriver   kapten
+    Norsträm:
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"Jag   tackar   ödmj.ukast   f`ör   ärade   breF-
vet   af   den   7:de   dennes,   åtföljdt   af

g:aTä3:aä:r:å:as3:åeEå#e:ä:å:  ::åt
Henckel   och   Sc huber, vilka .sköta   sig
utmärkt   väl   i   allo.    Schaktmästaren
L c) r e n t z
rättar
väl   bli

ratar   någc)t   mycket   och   ut-
.got   litet,   men   han   torde
ättre.  -De   fungerar   alla   fyra

som   schaktmäs~tare.  eller   instr.uktörer,
2   vid   Christinehamn   c)ch   2   vid   Fryk-
stad   och   jag   tror   a.tt   f .`n.   åtminstone
skola   vi   ej   behöFva   några  .Fier.,e."

663   00      SKOGHALL   tel   054/521147i   ::d::n::r=¥n:sE:::p:;ia   arbetsmarknaden

iåå:ä;aEå:o:   Jhunberg                         +
653   41       KARLSTAD   te|   054/i83923=   Lena   Hassellund

!:::::r,::;;;;::::::::::::         j ps #:å:::l:åe#s:::1::*u::::k#
Bertil   Nielsen,   Forshaga                   =
Matts    ThuntJerg,    Kai.lstad          _        =

+
**+.t*************.1********************+

FRYKSTA-CLAF]A     ELF-BANAN     VIDEOFILMAD.

En   c]okumentation,    som   kan   sägas   ligga   i   tiden,    har   gjort§`  i   och   mec]   att
en   koi`t   videofilm   om   banan   har   Framställts   i   höstas   just   näi'`höstfärgerna
iyste   så   uhderbart.    Det   var   Fc)rshaga   Hembygdsförening,    som   komh-it   på   idån
och   sc)m   även   anslagit   ett   penningbelopp   så   att   filmningen-kunde   påbörjas,
även   om   det   skulle   ske   under   begränsade   ekonomiska   förutsättningar.

Kc)ntakt   togs   med   en   pi'ofessionell   f ilmare,   men   trots   ett   förmånligt   pris
blev   kostnac]en-.för   hög.    i'ied   ett   bidrag   från   Scan   Väst,    min   egen   kamera
c)ch   @ertil   Nielsens   manuskript   kunde   clock   prc)jektet   genomföras   med.Bertil
Nieisen   som   speaker.    Två   upptagningar   gjordes,   men   på   grund   av   vissa   mis-
sar   måste   en   redigering   göra§   för   att   få   filmen   i   acceptabelt   skick.
Givetvis   bör   Jernvägssällskapet   inföi.liva   en   kopia   av   f ilmen   i   sitt  arkiv
det   handlar   ju   om   ett   avsnitt   ur   t)ygdens   äldre   kommunikationshistoria,
kanske   den   intressantaste   delen!    Då   Scan   Uäst   också   vill   ha   en   kopia,
kommer   vi   att   Få   ytterligare   en   kanal   ut   för   att   få   Frykstabanan   känd.
Kil   i   april   1992.
Bertil   Magnellsson

Kära   Jei`nvägsvänner!

Så   är   det   då   dags   igen   -   nu   kommer   jag   med   mitt   årliga   krav   på   medlemsav-
giFten,    som   fortfarande   är   så   låg   som   30:-kronor   för   hela   åre`t.    Scim   fram-
går   av   annan   plats   i   c]etta   "Spac]tag"   har   vi   förvaltat   Dina   pengar   v'äl   och
har   verkligen   fått   ut  mycket   för   dem   -det   visar   att   "många   bäckar   s.må---"
verkligen   räcker   till   mycket!

g3:p::t3u|::::rf::åå:t::få::g:ai:åå:ai':ä::;kå::.oåä  :äsk3:nfi::3tåt:iägt-
blir   bortglömt.
På   f`örhand   tackar   jag   och   tecknar   med   vänliga   Jernvägshälsningar
Eivor    Thunberg   -   kassär
PS   lnbetalningskort   bifogas  jj]£±  till   Dej   som   redan   betalat   avgif ten!



ATT     BYGGA     EN     `JAGNHALL     l`1ED     STÖF]     ENTU5IAsi'i     LCH     LIT=T     FENC;Ai. 3
När    Sällskapet    1389   tJe§löt   Dygga   soår   och   vagnhall    Fanns   det   c:a    35.OC]0:-

kronor   i   kassan.-1990   fick   vi   ett   bidrag   från Klarälvens   Vattens stem   Oä

30.000:-krc)nor,`   men   vi   var   fc)rtfai.ande   långt   från   de   300.000:-kronorna

sc)m   byggnaden   k6stnadsberäkhades   till   år    1985.    Enda   möjligheten   var   att

hoppas   på   sponsorer   och   frivillig   årbetskraf t.

.Det   skulle   visa  `sig   vara   en   riktig   satsning   -   ingen   sponsor   tackade   nej
c]ch   många  '--mest   pensionerade   järnvägsmän   -ställde   iipp   och   jobbade.

1989   rev   vi   en   växel   och   spår   med    19   kg   metervikt   på   f.d.    Våxnäs   static)n
•i   Karlstad.    Material--en   fick   vi   av   Noi'dmark   Klarälvens   Järnvä .    Banverket

skar  'bort   c]e   rc)stiga   b-ultarna, Håkan   Rut ersson drog   ihop   rälsmaterialec
med   sin  -traktor   och   [0-Bc)laget   transporterade. det   till   Fryksta.
1990   planac]e F]erssc]ns   Grävmaskiner   ut   c)mrådet   i

kunde   börja   under   ledning   av   färre
fick   vi   f`rån   Banverket.    Snart

Fryksta   och   spårarbetet
banmästaren   Arvid   Jc)hansson. Slipers

uF]p`stcid   ett   prc)blem   -   skarvbultarna   var   vi

tvungna   att   svetsa   av   när   spåret   revs.    När   vi   skulle   köpa   nya   visade   det
sig   att   den   dimensionen   inte   längre   fanns,   men   att   bultarna   skulle   kostat
c:a   25:-kronc)r   styck   om   c]e   funnits.    Pi'oblemet.löstes   av   Lars   Hennin Sson,

som   svetsac]e   upp   hålen   på   alla   skarvjärnen.    Som   tur   var   räckte   hålen   i
rälsen   till   för   NKIJ:s   skarvbult, som   vi   fick.  gratis.    När   sF)året   låg   klart

i990   hade   vi   f`örbrukat   c:a   500:-kroncn   c)ch   `Jårt   kapital   förökade   sig   oå

tJ a n k e n ,

i   början   av   juni   1991    flyttades   våra   vagnar   från   kommunf`örrådet   till   §Då-

i.et.    Kils   kommun   betalade.    Sedan

från   Skanska   F]refab
gjorde   NCC   iordning   grunden   med   material

och   den   4   j_uli   satte   vi   igång   med   uppstolpningen   av
huset   med   rabatterat   virke   f i.ån   Kils   Trä   &   8 varor.   Sedan   vi   klätt
hu§et   med   liggande   panel   blev   d.et   en   del   extra   arbete   med   Figursågning   av

fönsterfodren,    som   skulle.ha   samma   utseende   som   SJ:s   närliggande   static)ns-
hus   byggt   i   början   av   1870-talet.    Takstolarna   köpte   vi   färdiga'i   Åmål   och
Kils   Uol klarade   transporte`n   och.  sedan   vi   sågat   tassarna   lika   som

på   SJ-stationen   kunde   vi   resa   takstolarna   den   12   augusti   under   ledning   av
b y g gmä s ta r e John   Grindvall. Sedan   spikade   vi   taket   och   det   gjordes   utan
ställningar.    Vi   stod   inne   i   huset   -en   man   mellan   varje   takstol.och.det

gick   verkligen   undan.    Takpappen   lade   vi   samtidigt.   Litet   klurigare   t]lev
det   naturligtvis   när   de   sista   bräc]erna   skulle   läggas,   men   det   gick   det
också.
Så   v.ar   det   dags   att   resa   ställningai`, sc)m   vi   fick   låna   av   lndustriställ-

pipga±.    Gåvelbräderna   och   läkten   har   också   etLspeciellt   utseende   för   att
likna   SJ_-stationen,   m.e'n   även   detta   gick   bra   med   elsåg,    elhyvel   och   andra
hjälF)medel,    som

Så   v`ar   det   dags
o.mfattningen   av

passade   precis.

särskilt   Gunnar   Ber lund   ställde   upp   med.
att   måla   huset   medan   porten   tillverkades   i    Torsby.    F]ort-
10   cm   vinkeljärn   kapades.och borrades   av-Pretak   och   den

F]orten   hämtade   v.i   med   släpkärra   och   sedan   svetsade   John



1
Larsson   pä    6anverkec gängjärn    ocn   anara   aecaijer    -ecc   arc3ece    sc]m   ]cir.:i§.
verantären   skulle   naft   3.J0iJ:-kronor    f.ör..

5å   var   c]å   årets   arDete   avslutat   cich   varje   aroetsc]ag   nar   Eivcu   serverat

kaf`fe   och   smörgåsar,    vilket   varit   oc)pulärt.

våra   vagnar   stoc]   nu   inlåsta   unaer   tak   -    tyc]ligen   för    tätt   trc)ts   öoF)nin3ar-
na   via   soåren   -    ty   c]et   blev   en   del   mögel   på   halva   innertaket.    ui   nar   aär-

för   i   år   satc   in   två   ventiler.    En   stopptJock   nar   också   hämtats   från   Jåxnäs

och   monterats   upp   som   avslutning   på   spåret   och   så   har   spårvic]den   justerats

så   att   vagnarna   rullar   lätt.   Nu   återstår   tegeltaket   -   teglet   levereras   i
t]ärjan   av   maj   -c)ch   elinstallationen.    Är   aet   någon   sc)m   har   c:a   50   meter

jc)rdkabel   och   lysrörsarmaturer   till   hyf sade   priser   så   hör     av   er.
Nå   ekonomin   c]å,    hur   gick   det?   Jo   -vi   förbrukade   50.640:-kronor   på   bygg-

nationen,   men   hade   i   alla   fall   äver   40.000:-kronor   kvar   i   kassan   vid

i99i    års   utgång.    Tegeltak   och   el   tJeräknas   kosta   under   15.000:-krc)nor   s

vi   är   inte   barskrapade,   men   pengarna   kommer   att   gå-åt   till   t)land   annat

sponsorskylt,    informatic)nsmaterial   i   vagnhallen   och   skåp   f`ör   vinterförva-
ring   samt   sist   men   inte   minst   en   ny   informationsbroschyr,    som   vi   tänker

göra   i    färg.    Kc)stnad   c:a   20.000:-f`ör    10.000   exemplar'.    Vi   har   på   nytt
begärt   bidrag   från   Klarälvens   Vattensystem,   men   kan   kanske   inte   förvänta
något   större   bidrag   f rån   c]em.

Vi   hoppas   i   alla   fall   nu   att   våra   resurser   skall   räcka   till   ett  litet
järnvägsmusåum,    som   kan   visa   Kilsbor   c)ch   turister   hur   den   välc]iga   sats-
ningen   på   järnvägar   i   Sverige   egentligen   började!
platts   Thunberg

8yggnac]sansvarig

ÅRSMÖTET
hålles   i   Kyrkans   Gård,    Kil, Onsda en   den    22   ap ril    1992   kl    19.00.

Förutom   sedvanliga   ärenden   visas   den   nya   vic]eof ilmen.
Kaffe   c)ch   smörgås   till   självkostnadspris   serveras.
VÄLKOMNA!


